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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа,
или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных
символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая
алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или
не использоваться вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель
увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым
ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1.  Установите соответствие между репликами-стимулами и ответными репликами. Выберите один из предложенных вариантов
ответа.
 

РЕПЛИКИ-СТИМУЛЫ   ОТВЕТНЫЕ РЕПЛИКИ

1  — I must be off now.
2  — It's good tọ see you again.
3  — It seems a longtime since I saw you last.
4  — I'm crazy about football.

 

A  — Yes, time flies.
B  — See you soon then.
C  — Me too.
D  — Delighted to see you too.
E  — I'll see.

1) 1B2C3E4A 2) 1E2B3A4C 3) 1C2D3A4E 4) 1B2D3A4C

2.  Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.
 

That’s ail right.
1) Му project has been accepted. 2) Why didn’t you remind me? 3) Buses are so slow here, aren’t they?

4) Sorry, I’ve kept you waiting.

Alex Morton is a talented writer who (1) ... a very interesting life. He was born in 1945 in Manchester, and he was the youngest of six
children. From the moment he could read, he was never without a book in his hands. He was a very keen reader throughout his schooldays,
and he soon showed his talent for writing, too. After he left school he went to Manchester University. By the time he got his BA, he (2) ... a
number of short stories, and his first novel (3) ... . Over the next few years he (4) ... non-stop and each of his books was more successful than
the last. Despite being so busy with his work, Alex still found time for romance. He met Fiona Jones while he was at university and they (5) ...
in 1971. They have two children. He has always been a devoted husband and father. Alex Morton (6)  ... over twenty books so far and his
name has been on the best seller list more times than he can remember. However, the peak of his career was when he (7) ... the Booker Prize
for Fiction in 1995. Since then, Alex has continued to write and many of his books have been made into films.

3.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) was led 2) has been led 3) has led 4) was leading

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).
1) had already been published 2) has already published 3) was already publishing 4) had already published

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) has written 2) wrote 3) had written 4) is writing

6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).
1) awarded 2) has awarded 3) was awarded 4) has been awarded

A recent survey has been analysing information about the time that people in the UK take off work because of illness. The study was
carried (1) ... in 4,300 businesses around the country. The analysts looked (2) ... the number of absences, when they took place and the reasons
given (3) ... them. It was found that Manchester was the city where people took most days off- an average of 11 days a year. People were off
the least time of all in London (only 7 days (4) ... average). Employers also claimed that many workers chose to be absent when there was
something good (5) ... television. (6) ... most employers thought their employees often did not tell (7) ... truth about why they were taking time
off. Bosses said that they believed that less than 10% of (8) ... sick notes they received were genuine.

7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) on 2) out 3) by 4) to

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).
1) at 2) for 3) after 4) down on

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).
1) on 2) for 3) to 4) with
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10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).
1) at 2) in 3) with 4) on

11.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).
1) on 2) in 3) at 4) by

12.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) A 2) Αn 3) The 4) -

13.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).
1) a 2) an 3) the 4) -

14.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (8).
1) a 2) an 3) the 4) -

Drinking water can protect your health, improve your concentration and even prevent depression. Kate Hilpern reports on the dangers of
dehydration (обезвоживание).

1.  Practically the only time I drink water is when I'm working out at the gym and can feel my body crying out for it. Like millions of
people, the rest of the time I prefer some flavour to my drink. Insufficient consumption of water is a serious problem, according to scientists,
who claim that anyone drinking less than eight glasses of pure water per day is at risk of dehydration. The consequences, they say, include
poor performance at work, depression, allergies and even some cancers. Adding to the problem of getting this message across to the public is
the fact that recent studies show drinking too much water can also do harm to your health, causing 'acute water intoxication'. Salt in the blood
is weakened in its effect, depriving the brain, heart and muscles of the amounts they need to function properly.

2.  One recent poll (опрос) suggests that only one in 10 of us drinks the right amount to meet the body's needs. And it's not only adults
who are affected. A quarter of children drink no water during the school day and their performance is affected as a result. Indeed, thirst can
cause mental performance to drop by at least 10 percent. Studies of primary schools have found that test results significantly improve when
pupils are encouraged to drink water throughout the day.

3.  Fizzy drinks (газированные напитки) are four and a half times more popular than water among children. "But soft drinks, including
fizzy drinks and fruit juices, contain high levels of sugar," says Barrie Clarke of Water UK, the umbrella organization for water suppliers. This
means they are absorbed much more slowly than water so they don't hydrate the brain as quickly." Really high sugar drinks cause a rapid rise
in blood sugar level, followed by a sudden drop, which can cause lack of concentration. "Most people know that drinking water is good for
you but few realise the huge range of risks that can affect us every day, t lack of concentration, fatigue and irritability," he adds. Then there's
your appearance to think of. Lack of water leads to dry and tired looking skin as well as ageing.

4.  Recognizing that dehydration is a major health problem, primary schools in one region are taking action by providing water coolers.
For every cooler installed in a school, the regional water authority gives away refillable water bottles which children can take into classes
with them. "There is still a lot of work to be done around explaining to teachers about the importance of drinking water," said Abusin. 'So part
of our campaign is getting them not only to allow children to have water bottles on their desks, but to encourage them to drink from them
before they get thirsty."

15.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of excessive (чрезмерное) water consumption
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

16.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

a local scheme to improve water provision
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

17.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of dehydration on appearance
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

18.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

evidence of improved brain activity
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.
 

I don't want it people to be able to contact me whenever they want, night or day. There's a time and place for everything and I like to have
phone calls which in private in the comfort of my own home.

20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

Nobody knew the answer, (не так ли)?

22.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

Ben doesn’t want to (рисковать) such a risk.

23.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подходящим по смыслу сразу для двух предложений. Запи-
шите слово в бланке ответов только ОДИН раз.
 

Kelly walked hand in ... with her father on the beach.
Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.

24.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подходящим по смыслу сразу для двух предложений. Запи-
шите слово в бланке ответов только ОДИН раз.
 

The doctor told me to ... off my shirt so he could listen to my chest.
You can’t both use the bike at once, you’ll have to ... turns.

The street party is a popular form of celebration in Britain. Whole streets come together to mark such important national occasions as a
new millennium. (1) ... , it is impossible to hold a party in a busy street, so traffic is banned. This may annoy motorists but it is (2) ... Street
parties need the involvement of as many people as possible. They (3) ... people who live in cities to unite as a (4) ... just as they would in a
traditional small village or town.

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).
 

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

26.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).
 

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

27.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).
 

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

28.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).
 

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

1.  I have visited many countries, but it was Brazil that impressed me rather more than any other.
2.  Having graduated from university with a degree in biology, I would wanted to travel and see
3.  either wild animals and plants in their natural habitat. People who had visited Brazil described
4.  how much beautiful it was and I discovered that what they had told me was true. First of all,
5.  approximately a quarter of the world’s plant species they are found in the Amazon basin, so no
6.  other matter where you go, you see the most beautiful plants, including orchids. Whatever part of
7.  Brazil you go to it, you won’t be disappointed. However, I believe the southern states can be the most
8.  magical and it is because I very love flowers that I enjoyed myself so much. Having lost my camera, I
9.  wasn’t been able to take photos, but I saw a lot of the local fauna and flora. It was a wonderful experience
10.  and, taking into my consideration the amount of time I had at my disposal, I managed to see a lot.
29.  Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

30.  Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

31.  Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.
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32.  Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.

34.  Прочитайте текст. Из строки (7) выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки (8) выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
37.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не

более 15 символов.

38.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.

39.  Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.

40.  Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.


